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Wettelijke grondslag bestuursrechtelijke instrumenten   Bijlage 01 

Huidige 
bestuursrechtelijke 
instrument: 

Wettelijke 
grondslag: 

Voorwaarden: 

Gebiedsverbod APV van de 
gemeente of art.172 
lid 3 Gemw 

Er moet sprake zijn van verstoring van de 
openbare orde of ernstige vrees hiervan. 

samenscholingsverbod APV van de 
gemeente 

De burgemeester moet het noodzakelijk achten 
een samenscholingsverbod in te stellen om de 
openbare orde te kunnen waarborgen, de 
criminaliteit terug te kunnen dringen en de 
veiligheid en de leefbaarheid in een woonbuurt 
te kunnen verbeteren. 

noodbevel Art. 175 Gemw Er moet sprake zijn van: 

• oproerige beweging; dan wel  
• ernstige wanordelijkheden, of  
• een ramp of een zwaar ongeval,  

of ernstige vrees hiervan. 

noodverordening Art. 176 Gemw Bij een omstandigheid als sprake van 
bovenstaande en de burgemeester het 
noodzakelijk acht een algemeen verbindend 
voorschrift in te stellen ter handhaving van de 
openbare orde of ter beperking van gevaar 
hiervan. 

bevel tot bestuurlijke 
ophouding 

Art. 176a Gemw Er moet sprake zijn van:  

• de groep personen moet in strijd 
handelen met het noodbevel dan wel 
noodverordening. 

• ophouding moet nodig zijn om te 
voorkomen dat het niet naleven van de 
noodbevoegdheid voortgezet gaat 
worden dan wel herhaald gaat worden. 

bevel tot aanwijzing 
van een 
veiligheidsrisicogebied 

Art. 154a Gemw Er moet sprake zijn van: 

• verstoring van de openbare orde door 
de aanwezigheid van wapens; dan wel 

• ernstige vrees voor het ontstaan 
daarvan. 
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Verslag voetbalwedstrijd        Bijlage 02  

Gegevens:  FC Oss- FC Den Bosch 
  Competitiewedstrijd Jupiler League 
  C Categorie Wedstrijd  
  14 maart om 14 uur 30 
  Contactpersoon: De heer Post 
 
Van te voren 
Voordat ik mee zou lopen met de politie bij de voetbalwedstrijd FC Oss- FC Den Bosch, 
moest ik gaan bedenken waar ik op ging letten tijdens mijn field research. Ik had al het 
nodige gelezen over de Voetbalwet. Hierdoor wist ik waar ik ongeveer op wou letten. Voor 
mij ging het namelijk niet over het voetballen zelf, hoe interessant dat ook kan zijn, maar 
alles wat er om heen draaide. Daarmee bedoel ik onder andere de voorbereidingen die de 
politie treft voorafgaande aan een voetbalwedstrijd. Verder vond ik het belangrijk de sfeer te 
voelen van beide “harde kernen” binnen de voetbalsupporters groepen van FC Oss en FC 
Den Bosch.  
 
De dag zelf 
Om kwart over 11 ’s ochtends moest ik mij melden bij de heer Post van de politie te Oss. 
Een kwartier later begon de briefing voor de voetbalwedstrijd FC Oss- FC Den Bosch van 14 
maart 2010. Voorafgaande aan de briefing werd verteld dat er twee medewerkers van het 
Centrum Informatiepunt Voetbalvandalisme (CIV) aanwezig waren. Vervolgens werd verteld 
dat dezelfde wedstrijd vorige seizoen op een vrijdag was gehouden. Daar waren zoveel 
problemen door ontstaan dat de revanche in Den Bosch meteen weer op zondag was 
gehouden.  
 
De kaartverkoop voor deze C Categorie wedstrijd is een 2 op 1 variant. Elk man aan de 
kassa mag 2 kaartjes kopen maar beiden moeten zich op de dag zelf kunnen legitimeren. 
Hierbij werd gemeld dat de kassa’s op de dag zelf gesloten waren voor publiek. De wedstrijd 
FC Oss- FC Den Bosch wordt beschouwd als een streekderby. Toen ik later vroeg wat een 
streekderby betekende, werd mij verteld dat dit een voetbalwedstrijd is tussen twee 
gemeenten naast elkaar. Omdat het hier om een thuiswedstrijd ging, zouden er 320 
voetbalsupporters uit Den Bosch komen.  
 
De heer Post merkte verder op dat de week daarvoor een voetbalwedstrijd was geweest 
tussen FC Oss en Fortuna Sittard. Hierbij waren een paar ongeregeldheden voorgevallen. 
Voor het bezoekersvak van aankomende wedstrijd, zo werd verteld, zouden de politie en 
stewards uit Den Bosch verantwoordelijk zijn. Als men buiten het stadion een Bosschenaar 
tegenkwam die niet bij het uitgekozen publiek hoorde, moest deze bevolen worden op grond 
van de APV de gemeente Oss te verlaten. Verder werd gemeld dat strafbare feiten niet 
getolereerd zouden worden door de politie. Indien de ME op zou moeten treden voor, tijdens 
of na de voetbalwedstrijd FC Oss- FC Den Bosch, wilde de politie dat er zoveel mogelijk 
arrestaties plaats vonden. Hiervoor zou de GRT aanwezig zijn om de intake en voortgang 
van arrestanten uit te voeren. Het OM uit Den Bosch zou hiervoor ook aanwezig zijn. Bij 
navraag ontdekte ik dat GRT betekent: Gebiedelijke Recherche Team. Als laatste werd 
verteld dat Vak C gereserveerd was voor de harde kern van Oss en het bezoekersvak voor 
de harde kern van Den Bosch.  
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Voorafgaande aan de wedstrijd 
Om een uur of kwart over 1 arriveerde ik samen met de politie op het terrein van FC Oss. 
Hierna besloot ik de grond te gaan verkennen om te zien waar het beruchte C Vak was. Op 
een gegeven moment liep ik langs een groep jongeren op het terrein die duidelijk uitdroegen 
dat zij fan waren van FC Oss. Ik schat dat de gemiddelde leeftijd ongeveer 14 jaar was. 
Voorafgaande aan de wedstrijd was aan mij verteld dat de ME paraat zou zijn. Toen ik ging 
kijken waar zij zich bevonden, ontdekte ik het beruchte supportershome café Populair. Dit 
was het voetbalcafé waar de harde kern van de voetbalsupporters van FC Oss zich 
verzamelde. Het café Populair bevond zich midden in een woonwijk. Eromheen stonden vier 
ME busjes. De busjes waren zichtbaar opgesteld voor de voetbalsupporters maar de ME’ers 
stonden nog niet paraat. Bezichtiging van de busjes leverde de conclusie op dat er per busje 
ongeveer 10 ME’ers aanwezig waren. 
 
Rond het tijdstip van kwart voor 2 zou de harde kern van de voetbalsupporters van FC Den 
Bosch komen. Wegens veiligheidsmaatregelen waren deze met de supportersbus mee 
gereisd. Ik besloot voor dat tijdstip alvast een veilig plekje te gaan opzoeken in het A4 
supportersvak. Hierdoor had ik een goed uitzicht op de B en C vakken. Op het moment dat 
de harde kern van de voetbalsupporters van FC Den Bosch arriveerde, kon ik zien dat de 
ME paraat stond. Er was een gedeelte speciaal gereserveerd voor deze mensen en er stond 
een wand tussen hun “ruimte” en de rest van de B Vak. Binnen het bezoekersvak stonden 
ongeveer 15 mensen in een geel uniform gedurende de hele wedstrijd. Navraag leerde dat 
dit de stewards waren van FC Den Bosch en niet politie agenten zoals ik had verwacht.  
 
Zodra deze groep zich had opgesteld in hun vak, mocht de harde kern van de 
voetbalsupporters van FC Oss plaats nemen op de C tribune. Opvallend was dat de 
“normale” voetbalsupporters van FC Oss en FC Den Bosch door elkaar heen zaten op de A 
en B tribune. Dit merkte ik pas tijdens de wedstrijd op. Voor aanvang van de wedstrijd  
begonnen de harde kern van Oss en de harde kern van Den Bosch al te scanderen tegen 
elkaar.  

 
1ste helft 
Tijdens de eerste helft nam FC Den Bosch de leiding. Een voetbalsupporter op het C vak 
had een trommel bij zich waar vaak gebruik van werd gemaakt. Terwijl de voetballers aan 
het spelen waren, bleven de harde kernen van beide voetbalsupportersgroepen enthousiast 
naar elkaar roepen. Beiden groepen harde kernen bleven tijdens de wedstrijd staan. Dit vond 
ik opmerkelijk gezien het feit dat zij dan 105 minuten lang moesten blijven staan. Beide 
medewerkers van het CIV zaten naast mij tijdens de voetbalwedstrijd. Toen ik aan eentje 
vroeg of het normaal was dat men bleef staan tijdens de wedstrijd vertelde hij dat dit klopte. 
Het liefst had de “harde kern” gehad dat er geen stoeltjes meer waren en iedereen wel moest 
blijven staan. Aan het einde van de eerste helft stond het al 0-2.  

 
2de helft: 
Tijdens de tweede helft scoorde FC Den Bosch voor de 3de keer. Toen begon de sfeer en 
geluidsniveau binnen het stadion te veranderen. De harde kern van de voetbalsupporters 
van FC Oss werden steeds stiller terwijl de harde kern uit Den Bosch steeds luider werd. Zij 
begonnen leuzen te roepen als: “Wie niet springt, wie niet springt die degradeert!”. 
Wonderbaarlijk was het feit dat de harde kern van de voetbalsupporters van FC Oss hier niet 
op reageerde. Daar tegen over stond wel het feit dat de normale supporters harder hun 
frustraties begonnen uit te roepen.  
 
In de 79ste minuut leek er een opleving plaats te vinden. Voor de eerste keer in deze 
wedstrijd scoorde FC Oss. De reacties die hier op volgden waren erg leuk om mee te maken. 
Het jonge publiek ging bijvoorbeeld met zelf gemaakte confetti gooien. Echter, snel daarna 
leek alle hoop verloren te zijn voor een gelijkstand of overwinning. Kort na het doelpunt van 
FC Oss begonnen toch toeschouwers en sommige leden van de harde kern van Oss te 
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vertrekken. Deze mensen wachtten het eindsignaal niet af. Als ik hier aan terugdenk, ben ik 
verwonderd dat de zitvakken niet leeg waren op het moment dat het eindsignaal klonk. 
Zoveel mensen waren, naar mijn mening, bezig te vertrekken.  

 
Toen het eindsignaal klonk, had FC Oss de voetbalwedstrijd verloren met 1-3. Dit fiasco 
zorgde niet voor woede uitbarstingen bij de harde kern van de voetbalsupporters van FC 
Oss. Zij leken voorafgaande aan het eindsignaal alle hoop al te hebben verloren. De 
voetbalsupporters van FC Den Bosch compenseerden met plezier het geluidsniveau. Zij 
kozen er liever voor om hun spelers ruimschoots te eren, dan ruzie te gaan zoeken met de 
voetbalsupporters van FC Oss. Zodra de harde kern van de voetbalsupporters van FC Den 
Bosch in de bussen zaten richting Den Bosch, kon de ME ook aanstalten maken om te 
vertrekken.  
 
Na afloop 
Verrassend genoeg waren er geen woede uitbarstingen geweest van leden van de harde 
kern van de voetbalsupporters van FC Oss. Van te voren was gewaarschuwd, tijdens de 
briefing, dat als Oss zou verliezen de kans groot was dat FC Oss zou degraderen. Dit zou 
leden van de harde kern het idee kunnen geven dat ze niets te verliezen hadden. Ruzie 
zoeken met de politie zou dan voor de hand liggen. Naderhand bleek  het echter helemaal 
rustig te blijven. Om kwart over 4 was de wedstrijd afgelopen en om half 5 kon de politie al 
het terrein verlaten. Uiteindelijk bleken 2 arrestaties te zijn verricht. Hiervan was echter niets 
te merken binnen het voetbalstadion. Navraag leverde op dat men er doelbewust voor had 
gekozen om geen ruzie te gaan lopen zoeken met de harde kern van FC Den Bosch. Het feit 
dat er tussen de 100 en 150 politieagenten op het been waren, zorgde ervoor dat dit als een 
nutteloze actie werd beschouwd.  

 
Opmerkingen: 

• De jongste toeschouwer was 3 of 4 jaar oud. Binnen het A vak van het stadion waren 
meerdere kinderen aanwezig. Hieruit kon opgemerkt worden dat de jongeren binnen 
Oss opgroeien met FC Oss. Deze kinderen hadden voorafgaande aan de wedstrijd 
ook zelfgemaakte confetti meegenomen wat symboliseert hoe zij tegenover FC Oss 
staan.  

 
• Voorafgaand aan de wedstrijd ben ik langs het café Populair gelopen. Het wordt 

beschouwd als het supportershome van de harde kern van de voetbalsupporters van 
FC Oss. Persoonlijk vond ik het café er intimiderend uitzien. Het café staat midden in 
een woonwijk en ik zou er persoonlijk niet graag in de buurt willen wonen. Als de 
burgemeester een gebiedsverbod uitvaardigt, is het een idee om daarbij het 
supportershome, café Populair, te betrekken.  

 
• Op dit moment worden burgers die niet welkom zijn bestreden met de APV van Oss. 

Zodra de Voetbalwet van kracht gaat, zijn er dezelfde mogelijkheden maar dan wel 
strafrechtelijk. Hierdoor kan er een zwaardere sanctie worden opgelegd.  

 
• Als de supporters van FC Oss tijdens alle voetbalwedstrijden zo rustig zullen zijn, 

zoals ze bij deze derby met FC Den Bosch waren dan zal naar mijn mening de 
Voetbalwet niet nodig zijn.   

 
• Zoals eerder beschreven groeien veel jongeren op met FC Oss. Tijdens de wedstrijd 

viel mij op dat er veel gevloek en dergelijke plaats vindt. Hierbij ontstaat dan bij mij de 
vraag of dit dan “normaal” gaat worden gevonden door de jongeren. Hierdoor zullen 
ze als volwassenen slecht gedrag sneller “normaler” vinden, waardoor ze mogelijk 
meer problemen kunnen veroorzaken.  
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• Na afloop van de wedstrijd kwam ik op een forum over FC Oss: 
http://www.fcoss.mygb.nl/gb.php?id=fcoss&page=1. Bij sommige berichten die 
geplaatst werden, vraag ik mij af of de Voetbalwet hiervoor al kan worden ingezet.  

• Als laatste viel mij op dat de voetbalsupporters van FC Oss niet de nieuwe titel van 
hun voetbalclub FC Oss hebben overgenomen. Nog steeds wordt naar de 
voetbalclub gerefereerd op spandoeken en dergelijke als TOP Oss. Dit betekent dat 
de harde kern van de voetbalsupporters niet de wijzigingen accepteert die zijn 
doorgevoerd.  

 
 

Conclusie: Indien FC Oss niet degradeert tot amateur voetbal dan blijft de Wet 
maatregelen bestrijding voetbalvandalisme en ernstige overlast op hun van toepassing. 
Dan lijkt me het wetsvoorstel erg handig om te gebruiken. 
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Jongeren Ontmoeting Plek (JOP’s) Oss     Bijlage 03 
 
Voorafgaand 
In de afgelopen paar weken ben ik bezig geweest met interviews voor mijn onderzoek binnen 
de gemeente Oss. Tijdens een paar van de gesprekken kwamen de JOP’s ter sprake. Ik had 
al veel gehoord en gelezen over JOP’s, maar nog nooit deze daadwerkelijk gezien. Daarom 
besloot ik dat het tijd werd dat ik deze ter plaatse te bekijken. 
 
JOP’s 
Als ik dacht aan wat een JOP inhield, kwam ik tot de conclusie dat het iets indrukwekkends 
moest zijn. Het traject van het plaatsen van een JOP blijkt ongeveer vier jaar te kosten. Van 
de eerste bespreking hierover tot het daadwerkelijk plaatsen ervan. Meerdere mensen 
vertelden onafhankelijk van elkaar dat er veel weerstand was van buurtbewoners voor het 
plaatsen van een JOP.  
 
Ter plaatse 
Samen met een andere stagiaire ben ik op maandag 12 april 2010 van 14.00 tot 16.00 op de 
scooter drie JOP’s gaan bezoeken. De eerste JOP konden we vinden op de Industrielaan bij 
de kruising met de Kloosterstaat. Dit werd de JOP Zuiderpark genoemd. Bij aankomst koste 
het ons een paar seconden om te beseffen wat de JOP was. Het was een stalen gebouwtje 
met een kant open zodat mensen gemakkelijk erin en eruit konden gaan.  Verder waren er 
een paar zitbankjes. De JOP Zuiderpark was te vinden tegenover een scouting en links 
daarvan een groot voetbalveld. De JOP stond dus niet midden in een woonwijk.  
 
Hierna werd besloten de tweede JOP, op de Scheldestraat bij de Maaskade, te gaan 
zoeken. Om de JOP te kunnen bezoeken, moest gebruik worden gemaakt van een fietspad. 
Al snel was de volgende JOP gelokaliseerd. Deze keek uit op een industriegebied met de 
“rug” naar de woonwijken toe. De JOP stond bij de bossen, een flink eind verwijderd van de 
woonwijken in de omgeving.  
 
De laatste JOP die ik samen met de andere stagiaire bezichtigd had was moeilijker te 
vinden. De JOP’s hebben geen adres waarop ze bezocht kunnen worden. Het zijn 
ontmoetingsplaatsen waarvan degene die hiermee te maken hebben, precies weten waar ze 
liggen. In eerste instantie reed ik samen met de andere stagiaire twee keer de verkeerde 
kant op. De eerste keer reden we een rondje waarbij we op het eind ontdekten dat we bij het 
het begin vlakbij waren geweest. Bij de tweede poging belandden we in de rechterzijstraat 
van de Looveltlaan terwijl we aan de linkerkant hadden moeten zijn. Toen we de  laatste JOP 
vonden, bleek deze identiek te zijn aan de eerste twee die we hebben bezichtigd . Deze was 
ook gelegen op een groot veld waardoor het niet pal naast de woningen stond.  
 
Mogelijkheden 
Tijdens het rondrijden binnen de gemeente Oss kwam ik regelmatig speeltuintjes, bankjes en 
grote grasvelden tegen. Allemaal plekken die jongeren kunnen gebruiken om de avond door 
te brengen. De keuze voor de plaats ligt niet altijd voor de hand. Zo ligt de JOP in de 
Scheldestraat een stuk buiten het centrum. Op de weg daar naar toe kwam ik vier of vijf 
plekken tegen die jongeren waarschijnlijk sneller gebruiken als ontmoetingsplek dan de 
bestaande JOP's.  
 
 
Belanghebbende 
De criteria ‘belanghebbende’ is gecompliceerd. Als je een vaste plek hebt kan je goed 
definiëren wie als belanghebbende geldt dan bij een ontmoetingsplaats die zich continu 
verplaatst. Zoals eerder gemeld kunnen jongeren zich heel makkelijk verplaatsen. En zijn er 
veel plaatsen waarbij jongeren elkaar kunnen ontmoeten.  
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De mogelijkheden die de Voetbalwet biedt zullen naar mijn mening moeilijk gebruikt kunnen 
worden om iemand te weren van een JOP. Dit komt doordat er meerdere zijn binnen de 
gemeente Oss. Ook kunnen jongeren zich op een ander plek ophouden. Per plek gelden er 
andere buurtbewoners als belanghebbende. Per plek zal een nieuw dossier opgebouwd 
moeten worden rond de desbetreffende jongere om adequaat een gebiedsverbod dan wel 
groepsverbod op te kunnen leggen voor de JOP in kwestie. Een gebiedsverbod dan wel 
groepsverbod zou kunnen worden opgelegd voor alle JOP’s binnen de gemeente Oss maar 
dan moet bewezen worden dat de jongere zich niet zal gedragen bij een andere JOP als hij 
van één zo'n ontmoetingsplaats geweerd wordt. Dit is moeilijk te handhaven door de 
gemeente en politie.  
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Rondvraag Voetbalwet in gemeenten     Bijlage 04 

Den Bosch 

De gemeente Den Bosch is nog niet begonnen aan het ontwikkelen van beleid 
omtrent de Voetbalwet. Met betrekking tot overlast bij het uitgaan wordt gebruik 
gemaakt van een gebiedsverbod dan wel lokaalverbod. Sinds september 2009 is 
er begonnen met het ontwikkelen van een collectief lokaalverbod. Hiervoor is het 
bureau Polyground uit Eindhoven voor ingehuurd. Zij zijn bezig met het opstellen 
van een handboek en protocol hierover voor de horecagelegenheden. In eerste 
instantie zal dit collectief verbod alleen gelden voor de 4 uur zaken. Hiermee 
wordt bedoeld, de zaken die tot 4 uur op donderdags, vrijdags en zaterdags 
open zijn. Het verbod zal gelden voor minimaal een periode van 3 maanden 
waarbij het in extreme gevallen tot 5 jaar kan oplopen. Eind augustus hoopt het 
bureau Polyground de zaak over te kunnen dragen aan de horecaondernemers, 
die hiermee dan verder zullen gaan.  

Contacten: de heer H. van de Langerijt (afdeling Openbare Orde en Veiligheid 
gemeente Den Bosch), de heer T. Kranenburg, werkzaam voor het bureau 
Polyground.  

Eindhoven 

De gemeente Eindhoven moet nog beleid ontwikkelen met betrekking tot de 
Voetbalwet.  

Roosendaal 

De gemeente Roosendaal is niet bezig met de Voetbalwet. Met betrekking tot 
voetbal hebben zij geen specifiek beleid, qua ernstige overlast van jeugdigen 
ook niet (telefonisch contact gehad met afdeling Beleid op 19 april om 10:40).  

Helmond 

De gemeente Helmond heeft naar de Voetbalwet gekeken. Zij wachten de 
handleiding van het VNG af. Met betrekking tot horecaverbod wordt een 
collectief verbod opgelegd door de vereniging van horecaondernemers binnen 
het centrum van Helmond. Elk horecaverbod wordt besproken in het kleine 
horecaoverleg waarbij vertegenwoordiger zit van politie, gemeente, 
beveiligingsbedrijf die het verbod afhandelt en de vereniging van 
horecaondernemers. (telefonisch contact gehad met afdeling handhaving en 
veiligheid op 19 april om 11:30) 

Utrecht 

Ja, meerdere mensen al mee bezig. Begonnen beleid te maken. Kijken hoe ze 
ervan gebruik kunnen maken zodra deze van kracht is (afdeling openbare orde 
en veiligheid telefonisch gesproken op 19 april om 13:36) 

Venlo 

Op dit moment niet bezig. Zal in de komende paar maanden er wel naar gaan 
kijken. (mail contact geweest met de heer Hendrix afdeling Veiligheid en 
Handhaving op 19 april) 

Oosterhout De gemeente Oosterhout heeft tot op heden geen ervaring met 
voetbalvandalisme dan wel ernstige overlast. Zij kennen wel het problematiek 
rondom jongeren en een buurthuis in de gemeente. Hiervoor hebben zij echter 
de bestuursrechtelijke mogelijkheden gebruikt uit de Gemeentewet en de APV. 
(mail contact met de heer Adank, functie: integrale veiligheid, op 10 mei 2010) 
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Gespreksverslag de heer Berendsen      Bijlage 05 
 
Gegevens: 
J. Berendsen 
Senior Wijkzaken 
Afdeling Wijkzaken 
 
Vragen: 

1. Wat is uw functie binnen de Gemeente Oss? 
2. Hoe fungeren de wijkraden binnen de gemeente Oss? 
3. Komen er vaak klachten binnen over ernstige overlast bij de wijkraden?  
4. Hoe worden deze klachten vastgelegd? 
5. Wanneer wordt een wijk door de gemeente Oss gekwalificeerd als een probleemwijk? 
6. Als een wijk regelmatig last heeft van ernstige overlast, welke rol speelt de afdeling 

Wijkzaken bij het bestrijden hiervan? 
7. Legt de afdeling Wijkzaken dossiers aan over wijken waar regelmatig ernstig overlast 

plaatsvindt?  
8. Vindt u dat er tot op heden sprake is geweest van regelmatig ernstige overlast binnen 

een wijk in de gemeente Oss? 
9. Hoe is het contact tussen de afdeling Wijkzaken, politie en handhaving?  
10. Wat is uw mening over de Voetbalwet tegenover jeugdoverlast?  

 
Gespreksverslag: 
De heer Berendsen vraagt mij in eerste instantie welke rol ik voor hem in gedachten had met 
betrekking tot de Voetbalwet. Hij denkt namelijk dat het wetsvoorstel puur gericht is op het 
bestrijden van voetbalvandalisme. Ik spreek dit tegen en vertel dat het gericht is op 
voetbalvandalisme, ernstige overlast en mogelijk ook zaken als dierenactivisten en 
dergelijke. De heer Berendsen reageert hier positief op. Hij stelt daarna voor om met het 
interview te beginnen.  

 
Hierop vraag ik de heer Berendsen wat zijn functie is binnen de gemeente Oss. Hij vertelt 
aan mij dat hij afdelingshoofd is van de afdeling Wijkzaken. Dit betekent dat hij leiding geeft 
aan het team Wijkzaken en verantwoordelijk is voor het wijk gericht werken. Omdat er 
regelmatig wijkraden plaats vinden binnen de gemeente Oss, wil ik daarna graag weten 
welke functie de wijkraden hebben binnen de gemeente. De heer Berendsen vertelt dat zij 
gelden als de oren en ogen van de gemeente Oss. Tijdens de wijkraden kan de 
wijkcoördinator signaleren of er aanzienlijke problemen zijn binnen een wijk en hierover 
adviseren aan het college van B&W.  

 
Naar aanleiding van deze vraag wil ik graag weten of er vaak klachten binnenkomen bij de 
wijkraden over ernstige overlast. De heer Berendsen reageert hier bevestigend op. Hij vertelt 
dat voornamelijk klachten binnenkomen over jeugdoverlast bij de wijkraden. Als ik vraag hoe 
deze klachten dan worden vastgelegd, vertelt de heer Berendsen dat er sprake is van 
wijkgericht samenwerken. De burgers worden geadviseerd de klachten te melden bij de 
politie. Deze worden alleen daar niet consequent geregistreerd. Verder is er sprake van een 
Wijkteam waaraan Brabant Wonen, de wijkcoördinator en een opbouwwerker deelneemt. 
Hiervan worden wel verslagen gemaakt, maar wegens privacy worden de stukken zo 
geschreven dat de burgers niet zomaar geïdentificeerd kunnen worden. Ik wil dan graag 
weten van de heer Berendsen wat een opbouwwerker is. De heer Berendsen vertelt dat dit 
een welzijnswerker is die de buurt ondersteunt, activeert en helpt problemen zo veel mogelijk 
zelf op te lossen.  
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Op mijn vraag wanneer een wijk als probleemwijk wordt gekwalificeerd door de gemeente 
Oss meldt de heer Berendsen dat er geen probleemwijken zijn binnen de gemeente. 
Vervolgens wil ik graag weten welke rol afdeling Wijkzaken speelt bij het bestrijden van 
ernstige overlast binnen een wijk. De heer Berendsen vertelt hierop dat de afdeling 
Wijkzaken de regie heeft. De wijkcoördinator is de regisseur in het aanpakken van ernstige 
overlast. De wijkcoördinator participeert in het veiligheidsoverleg en schaalt de aanpak op 
indien nodig. Echter, de wijkcoördinator blijft de regie houden en gaat niet de aanpak 
uitvoeren. Dit wordt gedaan door onder andere jongerenwerkers en politie. Vervolgens 
vertelt de heer Berendsen dat de aanpak van jongeren tegenwoordig wel lastiger is. Eerst 
woonden de jongeren zelf in de wijk. Tegenwoordig zijn de meeste jongeren mobiel 
waardoor ze uit verder gelegen onderdelen van de gemeente komen. Dit maakt de aanpak 
van overlast van jongeren moeilijker.  

 
In verband met de opbouw van dossiers voor het gebruiken van de bevoegdheden geregeld 
in de Voetbalwet, wil ik daarna weten van de heer Berendsen of de afdeling Wijkzaken 
dossiers opbouwt over wijken waar regelmatig ernstige overlast plaats vindt. De heer 
Berendsen benadrukt nogmaals dat er geen probleemwijken zijn en dus ook geen dossiers . 
Wel, zo meldt de heer Berendsen, zijn de wijken waar overlast plaatsvindt goed in beeld. 
Voor alle wijken worden wijkplannen gemaakt waarin wordt geanticipeerd wat men in de 
toekomst binnen de betreffende wijk kan verwachten. De wijkplannen staan wel op papier.  

 
Ik wil daarna graag weten van de heer Berendsen of er naar zijn mening tot op heden sprake 
is geweest van regelmatig ernstige overlast binnen een wijk in de gemeente Oss. De heer 
Berendsen vertelt dat gemiddeld een of twee keer per jaar ernstige overlast plaatsvindt 
binnen de gemeente. Maar dan wel voor een periode van gemiddeld zes weken. Vervolgens 
vraag ik hoe de samenwerking is tussen de afdeling Wijkzaken, team Handhaving en de 
politie. De heer Berendsen antwoordt hier op dat de samenwerking goed is. Hij vindt dat er 
sprake is van ‘korte lijntjes’ en dat er een plezierige samenwerking is. Echter, de heer 
Berendsen meldt wel dat de politie zich steeds meer aan het terugtrekken is tot zijn 
kerntaken.  

 
Als laatste wil ik graag van de heer Berendsen weten wat zijn mening is met betrekking tot 
de Voetbalwet als bestrijding van ernstige overlast. De heer Berendsen meldt hierop dat naar 
zijn mening de Voetbalwet geldt als een aanvulling op de mogelijkheden die er op dit 
moment zijn om jeugdoverlast aan te pakken. Hij staat dus positief tegenover het gebruik 
hiervan.  
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Gespreksverslag de heer Peters      Bijlage 06  
 
Gegevens: 
M. Peters 
Coördinator Integrale Veiligheid/ AOV 
Gemeente Oss 
 
Vragen: 

1. Wat is uw functie binnen de Gemeente Oss? 
2. Wat wordt bedoeld met AOV? 
3. Welke rol heeft u bij het uitvoeren van beleid met betrekking tot voetbalvandalisme?  
4. Heeft er in het verleden overlast plaats gevonden door dierenactivisten?  
5. Wat is uw mening met betrekking tot de Voetbalwet? 
6. Welke rol denkt u te kunnen spelen bij de uitvoering hiervan?  
7. Hoe vindt u de samenwerking tussen de gemeente, politie en Openbaar Ministerie?  
8. Denkt u dat het nodig is om gebruik te maken van de Voetbalwet binnen de 

gemeente Oss? 
9. In hoeverre denkt u dat er een mogelijke samenwerking kan zijn tussen politie en 

gemeente bij het uitvoeren van de Voetbalwet? 
 
Gespreksverslag: 
In het begin van het gesprek wil ik van de heer Peters graag weten wat zijn functie is binnen 
de gemeente Oss. Hij vertelt daarop dat hij bestuursadviseur integrale veiligheid is en 
ambtenaar openbare veiligheid. Met betrekking tot zijn functie als bestuursadviseur integrale 
veiligheid is hij verantwoordelijk voor onder andere het proces rondom integrale veiligheid en 
de planning hiervan. Ook is de heer Peters contactpersoon voor het Veiligheidshuis in Oss. 
Verder werkt hij mee aan langdurige processen met betrekking tot de leefbaarheid binnen 
wijken en het voorkomen van rampen.  
 
Als ik daarna aan de heer Peters vraag wat het takenpakket van een ambtenaar openbare 
veiligheid in houdt, vertelt de heer Peters dat hiermee de taken rondom crisisbeheersing/ 
rampenbestrijding wordt bedoeld. Hij werkt mee aan het proces van voorkomen van een 
crisis/ramp dan wel het beheersen ervan. Indien het niet voorkomen kan worden, moet de  
processtructuur ervoor zorgen dat de impact en duur van de crisis zo klein mogelijk is. Het 
verschil tussen een bestuursadviseur en ambtenaar openbare veiligheid is dat zijn 
bestuursfunctie over zaken gaan die op de lange termijn gehanteerd kunnen worden. De 
taken die bij zijn rol als ambtenaar openbare veiligheid horen zijn zaken die acuut kunnen 
plaats vinden binnen de gemeente.  
 
Daarna wil ik graag van de heer Peters weten wat zijn rol is bij het uitvoeren van beleid met 
betrekking tot voetbalvandalisme. Allereerst vertelt de heer Peters dat hij niet een praktische 
uitvoerende rol heeft. Zijn rol in het geheel is erg beperkt. In zijn takenpakket zit het 
voorkomen van openbare orde verstoringen. De heer Peters heeft hiervoor een adviserende 
rol bij de burgemeester. Het overleg met de burgemeester kan acuut plaats vinden of in het 
driehoeksoverleg samen met de officier van justitie. Als er sprake is van verstoring van de 
openbare orde door een aan voetbal gerelateerde zaak, dan overlegt de heer Peters met de 
burgemeester hierover. Hij zet dan de kwestie op de agenda van het driehoeksoverleg indien 
hij en de burgemeester dit nodig vinden. Verder is de heer Peters aanspreekpunt van de 
politie en zorgt hij dat de politie en de gemeente Oss in contact blijven met elkaar.  
 
Mijn volgende vraag een de heer Peters is of de gemeente Oss in het verleden overlast heeft 
gehad van dierenactivisten. Hij vertelt dat dit in het verleden zeer beperkt is geweest. 
Dierenactivisten zijn een aantal keren op bezoek geweest waarbij ze zich meestal 
verzamelden voor de voormalige poort van Orgenon. Voorafgaande aan de demonstraties 
werd dan aan de gemeente Oss gemeld dat zij kwamen.  
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Hierdoor konden afspraken worden gemaakt waarbij het recht om te demonstreren 
(grondrecht) gehandhaafd kon worden in combinatie met het bewaken van de openbare 
orde. De heer Peters meldt echter dat de dierenactivisten met vlagen komen. Ze hebben in 
de afgelopen drie jaar zich ongeveer vijf keer gemeld bij de gemeente Oss. Tot op heden zijn 
ze echter maar vier keer daadwerkelijk gekomen.  
 
De heer Peters was niet precies bekend met de materie geregeld in de Voetbalwet. Nadat ik 
hem had uitgelegd welke bevoegdheden de burgemeester krijgt nadat de Voetbalwet van 
kracht is geworden, geeft de heer Peters zijn mening hierover. Hij vindt het met betrekking 
tot voetbal een zwaar middel voor de context binnen Oss. De huidige bestuurlijke middelen 
vindt hij tot nu toe adequaat genoeg om de overlast in de voetbalwereld aan te kunnen 
pakken. Hij merkt echter wel op dat als de overlast zich doorontwikkelt hij het goed vindt dat 
de leider figuren aangepakt kunnen worden. Dat zou misschien in de toekomst wel handig 
kunnen zijn. De heer Peters meldt op het einde van het interview nogmaals dat hij inzet van 
de Voetbalwet toch een erg zwaar middel vindt ter handhaving van de openbare orde.  
 
Hierop vraag ik aan de heer Peters of hij een mogelijke rol voor zichzelf ziet weggelegd bij de 
uitvoering van de Voetbalwet. De heer Peters vertelt dat hij vindt dat de politie hier meer van 
af weet. Zij zijn gewend aan de uitvoering van dergelijke zaken tegenover individuen. Hij ziet 
de gemeente dit nog niet zo snel doen. Als de heer Peters naar de taken voor hem in 
kwestie kijkt, denkt hij niet dat er in eerste instantie een rol voor hem is weggelegd omdat hij 
het meer als een juridische kwestie vindt. Meer politioneel.  
 
Daarna wil ik graag weten van de heer Peters hoe hij de samenwerking vindt tussen de 
gemeente, politie en het openbaar ministerie. De heer Peters vertelt dat de samenwerking 
prima geregeld is. Er is regelmatig contact tussen alle partijen. Overleg vindt regelmatig 
plaats op verschillende niveaus. In zijn functie als bestuursadviseur legt de heer Peters 
verschillende verbindingen tot stand. Elke drie of vier weken vindt er structureel overleg 
tussen de partijen plaats. Indien de situatie erom vraagt, kan ook gemakkelijk a lá minuut 
overleg plaats vinden.  
 
Als ik daarna vraag aan de heer Peters of het, naar zijn mening, nodig zal zijn om gebruik te 
maken van de Voetbalwet binnen de gemeente Oss zegt de heer Peters dat hij dit nu niet 
aan de orde ziet met betrekking tot voetbalsupporters. Echter, in de toekomst zou het 
mogelijk wel nodig kunnen zijn. Alleen denkt de heer Peters dat een dergelijke bevoegdheid 
in plaats van deëscalerend, escalerend kan werken.  
 
Ter afsluiting van mijn het interview wil ik graag van de heer Peters weten of hij denkt dat er 
een samenwerking zou kunnen plaats vinden tussen de gemeente en de politie bij het 
uitvoeren van de Voetbalwet. De heer Peters vertelt dat dit naar zijn mening wel kan. De 
politie kan dan verantwoordelijk zijn voor het opbouwen van de dossiers en het opsporen van 
mensen indien nodig. De gemeente Oss zal dan de belangen moeten afwegen van FC Oss, 
de voetbalsupporters en de omwonenden bij het beslissen of gebruik zal worden gemaakt 
van de bevoegdheden geregeld in de Voetbalwet.  
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Gespreksverslag de heer Pielaat       Bijlage 07 
 
Gegevens: 
De heer Pielaat 
Afdelingshoofd Handhaving en Toezicht 
Gemeente Oss 
 
Vragen: 

1. Hoeveel medewerkers werken er bij het de afdeling Handhaving & Toezicht? 
2. Wat mogen de toezichthouders en handhavers doen?  
3. Hebben de handhavers wettelijke mogelijkheden om een gebiedsverbod of dergelijke 

te handhaven?  
4. Binnen welke uren werken de toezichthouders en handhavers?  
5. Hoe is de samenwerking tussen het team van de heer Pielaat en de politie? 
6. Welke rol denkt de heer Pielaat dat zijn afdeling kan spelen met betrekking tot 

gebiedsverboden?  
 
Gespreksverslag: 
In het begin van het gesprek bespreek ik met de heer Pielaat wat de Voetbalwet zal gaan 
inhouden zodra deze van kracht wordt. Daarna breng ik het gesprek op zijn afdeling 
Handhaving & Toezicht en ook over de handhaving van de openbare orde in Oss. De heer 
Pielaat vertelt dat de prioriteit van handhaving van de openbare orde bij de politie ligt. 
Vervolgens vertelt hij dat zijn afdeling uit twee onderdelen bestaat. Toezichthouders die door 
de APV van Oss zijn aangewezen en handhavers. De handhavers, zo vertelt de heer Pielaat, 
worden ook wel buitengewone opsporingsambtenaren (Boa’s) genoemd. Dit zijn 
parkeercontroleurs. 
 
Als men zich specifiek richt op jeugdoverlast vindt de heer Pielaat dat dit een taak van de 
politie is. De politie stoot alleen steeds meer taken af. Daardoor zouden de toezichthouders 
wel mogelijk een signalerende rol kunnen gaan vervullen. Doordat de toezichthouders de 
oren zijn binnen woonwijken kunnen mogelijk probleemgroepen sneller opgemerkt en 
vastgelegd worden. Burgers kunnen klachten melden bij de balie, de heer Pielaat vindt 
echter dat de afdeling Handhaving & Toezicht niet verantwoordelijk is voor de openbare orde 
binnen de gemeente Oss.  
 
Vervolgens breng ik het gesprek op de ambtenaren binnen het team. Ik vraag aan de heer 
Pielaat hoeveel toezichthouders en handhavers bij hem in dienst zijn. Hij vertelt dat er 11 
FTE beschikbaar is. Sinds 1 maart jongst leden is er een proef gaande waarbij de werkuren 
tussen 07.00 ’s ochtends en 21.30 ’s avonds zijn. Op zaterdagen werkt men van 09.00 tot 
17.00 en de toezichthouders werken op koopzondagen alleen van 12.00 tot 17.00. 
Voorafgaande aan de proef werkte men door de weeks tot 18.00 en bleven dezelfde 
werktijden in het weekend gehandhaafd.  
 
Hierna vraag ik aan de heer Pielaat of de handhavers wettelijke mogelijkheden hebben om 
een gebiedsverbod of dergelijke te handhaven. De heer Pielaat reageert hier negatief op. Hij 
vertelt dat de politie, met betrekking tot samenscholingsverboden e.d., handhavend op 
treedt. Omdat hier een geweldsrisico bij te pas komt, hebben de Boa’s geen bevoegdheden 
of training gehad om hier adequaat op te kunnen reageren.  
 
Een van de laatste zaken die ik wil weten van de heer Pielaat, is hoe de samenwerking gaat 
tussen zijn afdeling en de politie. Indien de Voetbalwet wordt geïmplementeerd binnen de 
gemeente Oss, zouden de politie en de afdeling Handhaving & Toezicht mogelijk kunnen 
gaan samenwerken. De heer Pielaat vertelt dat de samenwerking met de politie goed is. 
Beide partijen zijn bezig uit te zoeken hoe ze nog beter informatie met elkaar kunnen 
uitwisselen om zo elkaar zo goed mogelijk te helpen.  
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Tot slot vraag ik aan de heer Pielaat welke rol zijn team zou kunnen spelen met betrekking 
tot de Voetbalwet. Hij reageert hierop door te melden dat zijn medewerkers niet opgeleid zijn 
om handhavend op te treden. Indien de politie wel in de toekomst dit soort taken zou gaan 
afstoten, zou het team handhaving mogelijk een rol kunnen spelen bij het vormen van het 
dossier en het handhaven van een gebied- of contactverbod. Indien het ooit zover zou 
komen dat een dergelijk verbod wordt uitgevaardigd, zouden de afdeling Handhaving & 
Toezicht en de politie kunnen samenwerken bij het handhaven hiervan.  
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Gespreksverslag de heer Post       Bijlage 08 
 
Gegevens: 
De heer L.W.M. Post 
Voetbalcoördinator 
Politie Brabant- Noord (District Maasland) 
 
Vragen: 

1. Bestaat er een meldingsplicht voor voetbalvandalen?  
2. Wordt er gebruik gemaakt van cameratoezicht tijdens voetbalwedstrijden van FC 
Oss?  
3. Worden er door de politie dossiers gemaakt van bekende voetbalhooligans?  
4. Bestaat er een samenwerkingsovereenkomst tussen de gemeenten Den Bosch en 
Oss met betrekking tot wedstrijden tussen FC Oss en FC Den Bosch? 
5. Wat houdt de functie voetbalcoördinator in?  
6. Zou het mogelijk zijn dat de politie samen gaat werken met het CIV voor het 
vormen van dossiers over voetbalhooligans?  
7. Wat is uw mening met betrekking tot de Voetbalwet?  
8. Denkt u dat dit een goede aanvulling kan zijn op de al bestaande bevoegdheden 
van de burgemeester?  
9. Hoe is het contact tussen de politie, burgemeester en OM met betrekking tot het 
bestrijden van voetbalvandalisme?  
10. Uit hoeveel groepen bestaat de “harde kern” van de voetbalsupporters van Oss?  
11. Hoe heet de supportersvereniging van Oss?  
12. Waarom werden de normale supporters van FC Oss en FC Den Bosch bij elkaar 
geplaatst tijdens een voetbalwedstrijd? 
13. Wanneer wordt ervoor gekozen iemand in de C vak te plaatsen?  
14. Zou de politie er toe in staat zijn een gebiedsverbod en meldingsplicht te 
handhaven tegenover een 18- er?  
15. Als een meldingsplicht zou worden opgelegd, zou dit dan bij een politiebureau 
plaats kunnen vinden?  

 
Gespreksverslag: 
In het begin van het gesprek vraagt de heer Post aan mij hoe ik de voetbalwedstrijd FC Oss- 
FC Den Bosch, van 14 maart 2010, vond. Ik vertel hem dat ik verbaasd ben dat het zo rustig 
is gebleven. Naar aanleiding hiervan komt het gesprek op de Voetbalwet. De heer Post 
vertelt dat de Voetbalwet, naar zijn mening onvoldoende extra mogelijkheden biedt. Op dit 
moment kan er door middel van de APV van Oss al een gebiedsverbod worden opgelegd. 
Verder vindt de heer Post dat het stadionverbod door de KNVB al uitstekend geregeld is. Hij 
is van mening dat de Voetbalwet geen extra toegevoegde waarde heeft in de praktijk. De 
bevoegdheden en mogelijkheden van bestaande wetten en regelgevingen zijn volgens de 
heer Post in de nieuwe wet samengevoegd, zonder iets "extra's" toe te voegen. 
 
Daarna komt het gesprek op de vragen die ik heb voorbereid. Omdat dit er meerdere zijn, 
besluiten we vanaf het begin het lijstje door te lopen. Als eerste vraag ik aan de heer Post of 
er op dit moment al een meldingsplicht bestaat voor voetbalvandalen. De heer Post reageert 
hier positief op. Hij vertelt dat er een strafrechtelijk stadionverbod is, waarbij de rechter aan 
een straf een meldingsplicht kan koppelen. Echter, er bestaat ook een civiel stadionverbod. 
De KNVB is in Nederland namens alle clubs gemandateerd om onder andere 
stadionverboden op te leggen. Supporters met een stadionverbod kunnen onder bepaalde 
voorwaarden een deel van hun stadionverbod kwijtraken. Een onderdeel van de 
voorwaarden is een tijd lang voldoen aan een meldingsplicht. Deze meldingsplicht vindt dan 
bij de politie plaats, Oss en FC Oss doen hier echter niet aan mee.  
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Beide partijen zijn van mening dat een dergelijk traject geen gedragsverandering teweeg 
brengt bij de betrokken supporters. In plaats daarvan zijn, middels de Commissie stadion 
verboden, supporters die daarvoor in aanmerking kwamen actief benaderd.  
Met deze supporters zijn gesprekken gevoerd en incidenteel zijn er supporters op een cursus 
‘omgaan met agressie’ geplaatst. Deze manier van omgaan met supporters met 
stadionverboden heeft in de Osse situatie meer opgeleverd dan het meewerken aan het 
traject meldingsplicht. 
 
Als ik aan de heer Post vraag of er gebruik wordt gemaakt van cameratoezicht bij de 
voetbalwedstrijden van FC Oss vertelt hij dat er geen gebruik wordt gemaakt van 
cameratoezicht binnen het openbare domein. Op de kruising Mondriaanlaan- Dr. Saal van 
Zwanenbergsingel wordt wel gebruik gemaakt van cameratoezicht maar alleen bij 
dagwedstrijden tussen FC Oss en FC Den Bosch. Ook vindt er cameratoezicht in het 
voetbalstadion van FC Oss plaats. Dit wordt bekendgemaakt aan bezoekers door middel van 
de huisregels van FC Oss. Door middel van een convenant kan de politie, indien zij dit nodig 
achten, de camerabeelden inzien.  
 
 Omdat dossiervorming noodzakelijk is om de Voetbalwet te kunnen gebruiken wil ik daarna 
van de heer Post weten of er dossiers worden gemaakt van de voetbalvandalen binnen de 
gemeente Oss. Hij vertelt dat hier geen sprake van is en dat de benodigde informatie wordt 
geregistreerd in politiesystemen. Deze worden getoetst aan de Wet bescherming 
Persoonsgegevens. Informatie over voetbalvandalen die landelijk opereren wordt vastgelegd 
in dossiers bij het CIV. Als ik vraag of er een samenwerkingsovereenkomst is tussen de 
gemeente Oss en de gemeente Den Bosch voor de voetbalwedstrijden van FC Oss versus 
FC Den Bosch vertelt de heer Post dat hier geen sprake van is.  
 
Daarna wil ik graag van de heer Post weten wat zijn functie is binnen de politie. Hij vertelt dat 
hij als aanspreekpunt dient van de politie tegenover de voetbalclub FC Oss en alle andere 
externe partners. Hij is daardoor betrokken bij alle uit- en thuis wedstrijden waarbij hij mede 
verantwoordelijk is voor de voorbereidingen en uitvoering hiervan.  
 
Op de volgende vraag wil de heer Post niet reageren, zodat ik vervolgens vraag wat zijn 
mening is over de Voetbalwet. De heer Post vertelt dat hij van mening is dat er genoeg 
juridische middelen mogelijk zijn op dit moment om het voetbalvandalisme aan te pakken. 
Niet alleen proactief maar ook preventief. Hij vindt dat het concept Voetbalwet niets nieuws 
biedt en naar zijn mening niet ver genoeg gaat. De heer Post reageert hierdoor sceptisch als 
ik vraag of de Voetbalwet een goede aanvulling zal zijn op de bestaande bevoegdheden van 
de burgemeester. Hij vindt dat de burgemeester momenteel al genoeg bevoegdheden heeft 
om het voetbalvandalisme adequaat aan te kunnen pakken. Zoals reeds eerder vermeld is 
hij van mening dat de nieuwe wet niet ver genoeg gaat. De praktijk na invoering ervan zal 
doen blijken wat de meerwaarde van de Voetbalwet zal zijn. 
 
Vervolgens vraag ik aan de heer Post hoe het contact is binnen de driehoek (politie, justitie, 
burgemeester). Hij vertelt dat hier in de gemeente Oss er sprake is van een goede 
samenwerking. Hij vindt verder dat er goede ondersteuning is en dat het convenant dat 
hierover is afgesloten erg handig is. Als ik daarna vraag uit hoeveel groepen de harde kern 
van de voetbalsupporters van FC Oss bestaat legt de heer Post uit dat hij hier niet specifiek 
antwoord op kan geven. Hij legt liever uit hoe de harde kern in elkaar steekt. De heer Post 
vertelt hierna dat er een man of 40 op dit moment voor de vervelende overlast zorgt. Zij 
zouden in aanmerking kunnen komen voor maatregelen conform de Voetbalwet. Ook bestaat 
er een groep meelopers. Dit is een man of 100. Zij reageren op omstandigheden of uit 
emotie. Onder omstandigheden wordt verstaan dat als één begint de rest volgt. Met 
betrekking tot emotie wordt bedoeld dat men te veel emoties krijgt door gebeurtenissen die 
plaatsvinden. Dit reageren ze af door overlast te gaan veroorzaken.  
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Hierna wil ik graag weten hoe de voetbalsupporters vereniging van FC Oss heet. Op dit 
moment, vertelt de heer Post, heet de supportersvereniging ‘De Trouwe Oss’. 
 
Vervolgens breng ik het gesprek op de voetbalwedstrijden. Ik uit mijn verbazing tegenover de 
heer Post dat de voetbalsupporters van FC Oss en FC Den Bosch door elkaar zitten. De 
heer Post vertelt dat op de A tribune vaak de normale supporters van de bezoekende club 
zitten.  
Dit zijn onder andere genodigden en dergelijke. Deze personen leveren geen overlast. Wat 
daadwerkelijk gescheiden dient te worden zijn de fanatieke aanhangen van beide clubs. Zij 
noemen zichzelf liever harde kern. Op de C tribune gaat vaak de fanatieke aanhang van het 
thuispubliek zitten. Echter mag men zelf kiezen waar ze willen gaan zitten. Je moet van 
tevoren een kaartje kopen voor het vak waarin je wilt gaan zitten. Om de fanatieke 
voetbalsupporters toch richting de C vak te sturen zijn de kaartjes voor dit vak iets 
goedkoper.  
 
Omdat de Voetbalwet geldt voor burgers vanaf 12 jaar wil ik daarna weten of de politie van 
Oss ook in staat zou zijn een gebied-, contactverbod en/of meldingsplicht te handhaven 
tegenover een persoon onder de 18 jaar. De heer Post reageert hier positief op. Hij zegt dat 
de politie hier geen moeite mee zal hebben omdat de politie de voetbalsupporters kent. Zij 
gaan uit van het motto ‘kennen en gekend worden’. Als laatste wil ik graag van de heer Post 
weten of als er een meldingsplicht zou worden opgelegd dit bij een politiebureau plaats zou 
kunnen vinden. De heer Post zegt dat ‘kunnen’ altijd kan. Alleen is hij er geen voorstander 
van om de politie op voorhand al probleemeigenaar te maken van de meldingsplicht.  
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Gespreksverslag de heer Van der Kaap      Bijlage 09 
 
Gegevens: 
G. Van der Kaap 
Brigadier van politie 
Taakaccenthouder Jeugd 
Politie Brabant- Noord (District Maasland) 

 
Vragen: 

1. Wie is verantwoordelijk voor het dossieropbouw van een jeugd hanggroep?  
2. Wanneer valt iemand onder die categorie?  
3. Heeft de politie in het verleden de APV gebruikt ter bestrijding van hanggroepen?  
4. Wat is de werkwijze van de politie als er een melding binnen komt?  
5. Hoe wordt voorkomen dat bij de hanggroep bekend wordt wie melding/ klacht/ 

aangifte heeft gedaan tegen hen?  
6. Denkt u dat de Voetbalwet handig zal zijn in de toekomst? Of vindt u dat het een te 

vergaande maatregel is?  
7. Indien gebiedverbod, contactverbod en/of een meldingsplicht wordt opgelegd, ziet u 

daar een rol in voor de politie?  
8. Met betrekking tot handhaving ’s avonds en in het weekenden, zou de politie hier aan 

mee kunnen en willen werken?  
 

Gespreksverslag: 
Op 15 maart 2010 vond een interview plaats met de heer Van der Kaap van de Politie Oss. 
Om het gesprek te starten vraag ik hem of hij de Voetbalwet heeft bekeken, die ik naar hem 
toe heb gestuurd. De heer Van der Kaap reageert hier bevestigend op. Hierop vraag ik aan 
de heer Van der Kaap of er sprake is van zware overlast binnen de gemeente Oss. Hij 
reageert hierop door aan mij te vragen wat overlast is, wie dit definieert. Ik vertel hem dat de 
wetgever hiervoor een definitie heeft. Maar dat ik hiervoor de memorie van toelichting erbij 
zou moeten pakken.  

 
Vervolgens breng ik het gesprek op de hanggroepen binnen de gemeente Oss. Ik vraag 
hierop aan de heer Van der Kaap wanneer iemand onder de categorie hanggroep valt. De 
heer Van der Kaap legt daarop uit dat de politie gebruik maakt van een shortlist, ontwikkeld 
door het adviesbureau Beke. Het adviesbureau heeft drie vormen van hanggroepen 
gedefinieerd: hinderlijk, overlastgevend en crimineel. De politie heeft hier ook de categorie 
“aanvaardbaar” bij geplaatst. Deze groep vormt weinig tot geen overlast en hier zijn geen 
meldingen over ontvangen. Zodra de politie in contact komt en een hanggroep kent, wordt 
deze in de shortlist geplaatst. Hierdoor weet de politie met wat voor soort groep ze te maken 
hebben. De shortlist geldt als een instrument. Het houdt in dat er een invuloefening plaats 
vindt, waarna er nog opmerkingen bij kunnen worden geplaatst. Het instrument berekent 
daarna bij welke categorie de hanggroep geplaatst moet worden.  

 
Daarna vertelt de heer Van der Kaap dat bij het overleg ambulant de verschillende 
jeugdgroepen worden besproken die mogelijk overlast veroorzaken binnen de gemeente 
Oss. Als ik aan de heer Van der Kaap vraag wie verantwoordelijk is voor het opbouwen van 
dossiers over jeugd hanggroepen, legt hij uit dat de dossieropbouw voor hinderlijke en 
overlastgevende groepen verricht wordt door de ambtenaren van de gemeente Oss.  

 
De heer Van der Kaap verzamelt alle meldingen en dergelijke met betrekking tot 
jeugdoverlast. Hij bespreekt deze maandelijks met de gemeente Oss, alleen bij een 
uitzondering ook wekelijks.  

 
Vervolgens vraag ik aan de heer Van der Kaap wat de werkwijze van de politie is als er een 
melding binnen komt met betrekking tot overlast. Hij vertelt hierop dat de melding bij de 
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callcenter binnen komt. De melding wordt “uitgegeven” aan de surveillance-eenheid ter 
plaatse. Zij treden dan in contact met de jeugdigen. Als de politie contact legt met een groep 
jongeren registeren ze de namen door middel van het bekijken van de legitimatie. Indien een 
van de jongeren zijn legitimatie niet bij zich heeft, kan deze een bekeuring krijgen voor het 
niet kunnen legitimeren met een wettelijke identificatiemiddel. 

 
Hierop vraag ik aan de heer Van der Kaap of overlastgevende groepen er achter kunnen 
komen of er meldingen of klachten over hun zijn doorgegeven. De heer Van der Kaap vertelt 
dat dit niet kan. Als er een strafrechtelijk traject wordt ingezet is er sprake van een ander 
verhaal, maar dan wordt het Openbaar Ministerie ingeschakeld.  

 
Daarna breng ik het gesprek weer op de Voetbalwet. Ik wil dan graag van de heer Van der 
Kaap weten of de politie, met behulp van de APV, in het verleden handhavend heeft 
opgetreden tegenover hanggroepen. Hij vertelt dat naar aanleiding van grote jeugdoverlast 
er pas één keer de afgelopen zes jaar een stevig plan van aanpak is uitgevoerd. Dit plan van 
aanpak werd uitgevoerd in 2005. Echter, in principe wordt er bijna niet gebruik gemaakt van 
een dergelijke maatregel.  

 
Als laatste wil ik graag het standpunt van de heer Van der Kaap weten met betrekking tot de 
Voetbalwet. Hij vertelt dat hij de Voetbalwet een goede zaak vindt. Stel dat het ooit zo erg 
zou zijn als beschreven in de Memorie van toelichting, dan zou het wenselijk zijn dat de 
gemeente/politie er gebruik van kan maken. Maar hij meldt hier wel uitdrukkelijk bij dat het op 
dit moment niet nodig is binnen de gemeente Oss. De heer Van der Kaap ziet ook geen 
aanleiding dat in de komende vijf jaar jeugdgroepen zoveel overlast zouden gaan geven dat 
het wetsvoorstel gebruikt zal moeten gaan worden.  

 
De heer Van der Kaap vertelt tot slot dat er per casus bekeken moet worden welke 
maatregelen tegen de jeugdgroep ingezet worden. Hij vindt dat het proportionaliteitsbeginsel 
en subsidiariteitsbeginsel leidend moeten zijn. Persoonlijk denkt hij meer winst te kunnen 
halen uit preventieve maatregelen. Als ik daarna aan de heer Van der Kaap vraag of de 
politie dan nog wel een rol wil vervullen in het geval dat er een gebiedsverbod werd 
opgelegd, zegt hij dat bij de handhaving van de openbare orde de politie een rol hierin 
vervult. Als het uiteindelijk zo ver zou komen dat een wijk daadwerkelijk wordt geterroriseerd 
door een jeugdgroep vindt hij dat de politie moet optreden omdat de toezichthouders en 
handhavers van de gemeente daartoe niet zijn opgeleid en niet genoeg wettelijke 
mogelijkheden hebben.  
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Gespreksverslag de heer Vervoort      Bijlage 10 
 
Gegevens: 
T. Vervoort 
Jongerenwerker 
Jongerencentrum het Honk Oss 
Stichting Vivaan 
 
Vragen: 

1. Wat is uw functie binnen de Stichting Vivaan? 
2. Wat is de gemiddelde leeftijd van jullie clientèle?  
3. Hoeveel hangplekken zijn er ongeveer binnen de gemeente Oss?  
4. Wat gebeurt er met de jongeren zodra ze de leeftijd van 20 jaar hebben bereikt?  
5. Heeft Stichting Vivaan in het verleden een toegangsverbod tot het Honk moeten 

geven?  
6. Wat houdt de Jongerenraad in? 
7. Hoe vaak heeft stichting Vivaan in het verleden moeten bemiddelen bij 

overlastsituaties tussen jongeren en wijkbewoners? 
8. Wat is uw mening met betrekking tot de Voetbalwet? 

 
Gespreksverslag: 
In eerste instantie zou ik een gesprek hebben met de heer Simons, jongerenwerker bij het 
jongerencentrum het Honk. Wegens ziekte was hij verhinderd, waardoor ik een interview heb 
afgenomen bij zijn collega de heer Vervoort. De eerste vraag die ik hem heb gesteld was wat 
zijn functie is binnen Stichting Vivaan. De heer Vervoort vertelt dat hij ambulant 
jongerenwerker is waarbij hij ook een aantal accommodatie gebonden activiteiten heeft. Dit 
houdt in dat hij onder andere hanggroepen op straat opzoekt, de belangen van jongeren 
behartigt, sport en spel activiteiten organiseert en ook bemiddelt tussen wijkbewoners en 
jongeren. Om terug te komen op de sport en spel activiteiten, wil ik daarna van de heer 
Vervoort weten wat de gemiddelde leeftijd is van hun cliënten. De heer Vervoort vertelt dat 
dit per activiteit varieert. In de middag komen er vaak basisschool kinderen en jongeren die 
in de eerste en tweede van de middelbare school zitten. ’s Avonds is de gemiddelde leeftijd 
tussen de vijftien en twintig jaar en zijn er besloten activiteiten.  
 
Verder wil ik graag van de heer Vervoort weten hoeveel hangplekken er op dit moment 
ongeveer zijn binnen de gemeente Oss. De heer Vervoort antwoordde hierop dat er tussen 
de tien en vijftien hangplekken op dit moment zijn binnen de gemeente Oss. Door het huidige 
weer trekt het centrum erg aan. In het bijzonder de parkjes, parkeerplaatsen, bankjes en 
jongeren ontmoetingsplekken (JOP’s). Daarvan zijn er op dit moment zes. Hierbij merkt de 
heer Vervoort op dat de jongeren vaak onbekend zijn binnen de omgeving waar zij ‘hangen’. 
Naar zijn mening zijn zij daardoor ook erg snel onbemind bij de buurtbewoners. Tijdens 
dergelijke momenten helpt het om rond de tafel te gaan zitten met beide partijen en de jeugd 
bewust te maken van het gedrag dat gaande is. Bij fout gedrag wordt eerst geprobeerd om 
voor elkaar te krijgen dat de jongeren dit zelf oplossen. 
 
Op de site van jeugdcentrum het Honk had ik voor het interview gezien dat de doelgroep van 
het centrum tussen de tien en twintig jaar ligt. Ik wil dan graag van de heer Vervoort weten 
wat er gebeurt met de jongeren zodra ze de leeftijd van twintig jaar hebben bereikt. De heer 
Vervoort vertelt dat er in principe wel een grens is voor de leeftijd van de doelgroep van het 
Honk. Hij merkt echter wel op dat sommigen van de jongeren boven de twintig jaar nog 
deelnemen aan activiteiten binnen het jongerencentrum. In de meeste gevallen belanden de 
jongeren echter in een ‘zwart gat’ met betrekking tot activiteiten zodra ze deze leeftijd 
hebben bereikt.  
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Als ik daarna reflecteer op mijn eigen jeugd en vertel dat ik nog nooit deelgenomen had  aan 
activiteiten binnen het jongerencentrum in mijn oude woonplaats, komen de heer Vervoort en 
ik tot de conclusie dat ik niet tot de doelgroep hoor. De doelgroep van een jongerencentrum 
is in principe alle jongeren in de leeftijd categorie tien tot twintig jaar. Maar vanuit de 
gemeente wordt verwacht dat meer tijd en energie ingezet wordt op de risicojongeren binnen 
de maatschappij. Zij dreigen buiten de maatschappij te vallen waardoor er tijd en aandacht 
aan hen geïnvesteerd moet worden. De jongerenwerkers van Stichting Vivaan nemen ook 
deel aan overleggen met andere hulpverleninginstanties. Indien nodig verwijzen zij de 
jongeren door naar de andere instanties. 
 
Daarna wil ik graag van de heer Vervoort weten of er jongeren in het verleden een 
toegangsverbod tot het Honk hebben gekregen. Hij knikt bevestigend en vertelt dat dit in het 
verleden meerdere keren is gebeurd. Meestal is er sprake van een tijdelijk toegangsverbod. 
Per situatie wordt dan bekeken wat het protocol voorschrijft, maar de betrokken 
medewerkers besluiten uiteindelijk of en zo ja welke stappen er genomen zullen worden. 
Toch is er drie of vier jaar terug een groep jongeren geweest die een volledig 
toegangsverbod kreeg opgelegd. Dit kwam omdat zij regelmatig regels overtraden en 
ondanks waarschuwingen toch hiermee doorgingen.  
 
Verder vroeg ik naar de Jongerenraad binnen de gemeente Oss. De heer Vervoort vertelt dat 
dit vrijwilligers zijn die de belangen van de jongeren binnen de gemeente Oss 
vertegenwoordigen. Bijna altijd zijn het HAVO of VWO jongeren die de stukken van de 
gemeente Oss over jongeren bekijken en hier advies over geven. De heer Vervoort is van 
mening dat de leden van de Jongerenraad het goed proberen te doen, maar dat ze 
onbekend zijn met de doelgroep waarmee de heer Vervoort werkt. Er wordt wel hard aan 
gewerkt om deze kant van de zaak te verbeteren. 
 
Om terug te komen op het takenpakket van de heer Vervoort vroeg ik hoe vaak Stichting 
Vivaan in het verleden heeft moeten bemiddelen bij overlastsituaties tussen jongeren en 
buurtbewoners. De heer Vervoort kan hier geen specifiek antwoord hier op geven. Hij 
vertelde wel dat in de afgelopen vijf jaar dit ongeveer vijftien keer heeft plaatsgevonden. 
Tijdens een bemiddelingssessie gingen zij dan met de jongeren en volwassenen om de tafel 
zitten om over de situatie te praten. Een van de zaken waardoor bemiddelingen nodig was, 
was het plaatsen van een JOP binnen een woonwijk. Een aantal keer heeft bemiddelen 
hiervoor geholpen. Een goed voorbeeld hiervan is Oss- Zuid. Daar werd drie of vier keer 
bemiddeld tussen alle partijen. Er is nu een betere verstandhouding en meer contact tussen 
de jongeren en de buurtbewoners.  
 
Als laatste wil ik graag van de heer Vervoort weten wat zijn mening is tegenover de 
Voetbalwet. De heer Vervoort vertelt dat naar zijn mening de Voetbalwet niets toevoegt aan 
het huidige beleid. Hij vindt niet dat er binnen de gemeente Oss sprake is van ‘hardcore’. 
Qua overlast gaat het er niet zo hardcore aan toe als in de tijdens ons gesprek genoemde 
wijken, b.v. Kanaleneiland Utrecht, dat de Voetbalwet nodig zal zijn. De politie verricht soms 
een informatie gestuurde opdracht (igo) bij veel klachten. Dat helpt volgens de heer Vervoort 
echter niet veel. Deze aanpak helpt alleen zolang de igo van kracht is, vaak verplaatst ‘het 
probleem’ zich hierdoor. Indien de jongerenwerkers moeten optreden gebeurt dit in 
samenspraak met het overleg ambulant of naar eigen inzicht. Dit wordt dan wel later 
teruggekoppeld in het overleg ambulant. Als men vindt dat het te bont wordt, wordt de politie 
ingeschakeld. Maar de heer Vervoort benadrukt dat dit bijna niet nodig is. Tot slot benadrukt 
de heer Vervoort dat de huidige instrumenten op dit moment voldoen om de overlast binnen 
de gemeente Oss aan te kunnen pakken.  
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Gespreksverslag Mr. X       Bijlage 11 
 
De bron van dit interview is bekend bij de opdrachtgever, die dit interview heeft 
goedgekeurd. Wegens privacy redenen is het niet mogelijk de bron te noemen. De gemeente 
Oss heeft het interview wel goedgekeurd. Daarom wordt de bron in dit gespreksverslag mr. X 
genoemd.  
 
In het begin van het interview wordt aan mr. X vertelt welke opleiding ik volg. Verder vertel ik 
hem over het Wetsvoorstel Maatregelen bestrijding voetbalvandalisme en ernstige overlast. 
Vervolgens vraag ik aan mr. X of de verhalen die ik heb gehoord over de rellen rondom FC 
Oss echt kloppen, of het echt allemaal zo erg is als het klinkt. Mr. X vertelt dat hij liever 
voetbalhooligans als iets te enthousiaste voetbalsupporters beschouwt. Daarna legt mr. X uit 
aan mij wat het Sociaal Preventief project inhoudt. Dit project is al ruim tien jaar bezig. In het 
begin van het project stonden alle partijen, die te maken hadden met voetbalvandalisme 
lijnrecht tegen over elkaar. Hierdoor kostte het bestrijden van voetbalvandalisme in die jaren 
2500 politie-uren per jaar. Na een aantal jaren ontstonden er verbeteringen met betrekking 
tot het samenwerken. Hierdoor hoefde er steeds elk jaar minder politie ingezet te worden . 
Mr. X merkt echter wel op dat sinds FC Oss steeds vaker in de play-offs terecht komt, er een 
nieuwe groep voetbalsupporters is ontstaan. Een groep met jongere mensen en daardoor 
ook met andere normen en waarden dan wat er over het algemeen heerste.  
 
Als ik vraag wat mr. X hiermee bedoelt legt hij uit dat er steeds vaker alcohol wordt genuttigd 
en drugs wordt gebruikt door de jongere groep voetbalsupporters. Er zijn tegenwoordig 4 
soorten voetbalhooligans groepen. Hoe lager je in de “rangen” staat, hoe meer drugs 
gebruikt worden door de hooligan. Mr. X vindt dat de samenwerking tussen politie, gemeente 
en FC Oss de kracht is van het bestrijden van het voetbalvandalisme.  
 
Daarna leg ik aan mr. X uit wat voor mogelijkheden ik zie met betrekking tot het nieuwe 
wetsvoorstel. De middelen die het wetsvoorstel bieden als dwangmiddel. Dat ik denk dat de 
verlenging van een gebiedsverbod en meldingsplicht als stok achter de deur kan gelden om 
een overtreder zo ver te krijgen hulp te accepteren van zorg- en hulpverleningsinstellingen. 
Mr. X denkt hier over na en vertelt dat hij het een goed idee vind. Hij legt aan mij uit dat er 
een Commissie Stadion Verbod is binnen FC Oss. De betreffende Commissie beoordeelt 
welke “straf” een overtreder moet krijgen. Mr. X vindt dat je beter niet rigoureus een 
stadionverbod kan opleggen omdat je dan niet meer weet wat er met de overtreder gebeurt. 
De Commissie Stadion Verbod bekijkt de casus van een overtreder naar verhouding tot hoe 
zwaar zijn overtreding is. De overtreding bepaalt hoe lang het stadionverbod zal zijn en 
hoeveel uur de overtreder maatschappelijk werk naar afloop hiervan zal moet gaan 
verrichten voor de club. Door middel van maatschappelijk werk wil FC Oss de overtreder 
weer langzaam laten terugvloeien binnen de club.  
 
Mr. X vraagt dan of er bij het schrijven van het wetsvoorstel rekening is gehouden met 
onverwachte gebeurtenissen. Als ik aan hem vraag wat hij bedoelt, legt hij uit dat hij zich 
afvraagt wat er moet gebeuren als er door middel van een gebiedsverbod het voetbalgeweld 
zich naar een andere locatie verplaatst. Ik leg hierbij uit dat het een individueel verbod is. In 
principe kan dit in combinatie met een meldingsplicht. Indien het geweld naar een ander 
locatie verplaatst kan er altijd nog een verbod voor dat locatie bevolen worden. 
 
Het verbod zal dan opgelegd worden aan de “leider” van een groep waarbij de betreffende 
persoon niet in de buurt mag komen van een gebied of in contact mag komen met de 
anderen van zijn groep. De wetgever heeft hiermee voor ogen dat dan de aanstichter van het 
geweld weg wordt gehaald uit de omgeving waardoor de overige voetbalsupporters minder 
snel de neiging krijgen geweld te gaan gebruiken voor, tijdens of na een voetbalwedstrijd.  
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Hierna vraag ik aan mr. X wie, naar zijn mening, een meldingsplicht zou moeten handhaven. 
Mr. X zegt dat indien er een meldingsplicht zou komen, degene met het gebied- of 
contactverbod zich dan toch bij de politie zal moeten melden. Hij beschouwt de gemeente als 
degene die de regie heeft en de politie zal het Wetsvoorstel Maatregelen bestrijding 
voetbalvandalisme en ernstige overlast moeten uitvoeren.  
 
Daarna breng ik het gesprek weer terug op het begrip “voetbalhooligans”. Ik leg mr. X uit dat 
als ik denk aan het begrip “voetbalhooligans” ik terugdenk aan de film “Hooligans”uit 2006. 
Hierin speelde Elijah Wood de rol van een Amerikaan die dankzij zijn zwager in contact komt 
met de voetbalhooligans in Engeland. Hierop vraag ik aan mr. X of wat er in de film zich 
afspeelde van toepassing kan zijn op de situatie in Nederland. Hij legt mij uit dat het bij 
voetbalhooligans nog niet zo snel gaat om het voetballen zelf te verdedigen. Het gaat hen 
meer om de eer van de club en de macht die hierbij lokt.  
 
Mr. X vraagt hierna of ik verder nog vragen heb over dit onderwerp. Ik vertel hem dat ik nog 
wel een paar vragen heb. Een daarvan is hoe de samenwerking is geregeld tussen FC Oss 
en FC Den Bosch. Ik leg mr. X uit dat ik dit doelbewust vraag omdat er toestemming moet 
zijn van de burgemeester van de andere gemeente als je iemand een meldingsplicht in zijn 
eigen woonplaats wil laten opleggen. Mr. X vertelt dat de samenwerking 110% is maar dat er 
geen convenanten of dergelijke zijn afgesloten. De samenwerking is vastgelegd vanuit de 
KNVB omdat er steeds andere partijen promoveren en degraderen. Daardoor zou het 
moeilijk zijn samenwerkingsovereenkomsten te sluiten. Indien nodig vindt er na elke 
voetbalwedstrijd een evaluatie plaats tussen beide voetbalpartijen.  
 
Aan het einde van het gesprek breng ik het onderwerp op de aanwezigheid van politie bij 
voetbalwedstrijden. Ik vertel mr. X dat ik heb gelezen dat er ME werd ingezet bij 
voetbalwedstrijden tussen FC Oss en FC Den Bosch in het voetbalseizoen 2007-2008. Ik 
vraag hem of hier nog steeds sprake van is. Mr. X reageert hier bevestigend op. Tot op 
heden is de ME nog steeds aanwezig bij risico wedstrijden met een hoge prioriteit. Zij nemen 
dan de controle over omdat ze al vaker in het verleden hebben moeten optreden bij  
dergelijke  situaties. Mr. X denkt dat dit komt door de cultuur van de gemeente Oss. Als ik 
vraag of de incidenten die plaats vinden worden geregistreerd, vertelt mr. X dat de incidenten 
worden bijgehouden door de politie door middel van een Voetbalsysteem.  
 
Tot slot vraag ik aan mr. X of hij denkt dat het Wetsvoorstel Maatregelen bestrijding 
voetbalvandalisme en ernstige overlast daadwerkelijk nodig zal zijn nadat deze in werking is 
getreden en hoe zijn mening is tegenover het wetsvoorstel. Mr. X verteld dat hij positief staat 
tegenover het Wetsvoorstel Maatregelen bestrijding voetbalvandalisme en ernstige overlast 
maar dat in de toekomst de mazen uit de wet moeten worden gehaald.  
 


